
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 20. november 2019 stillet følgende 

spørgsmål nr. 257 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 257:  

”Vil ministeren oplyse, hvorfor transplantation med nyrer fra afdøde donorer stadig 

anses for at være det primære fokusområde for at nedbringe ventelisterne, når 

flere levende nyredonorer er den måde, hvorpå flere nyresyge danskere kan 

tilbydes en nyretransplantation som er den bedste og billigste behandling for 

patienter med terminal nyresvigt, der er vurderet at tåle transplantationifølge 

Dansk Transplantationsselskab?” 

 

Svar: 

Ministeriet har til brug for min besvarelse anmodet om bidrag fra Sundhedsstyrelsen. 

Jeg vil på den baggrund besvare spørgsmålet snarest efter, at bidraget er modtaget, 

og forventer at kunne gøre dette medio januar 2020.  

 

 

 

 

 

 

Med venlig hilsen 
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